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Abstract (en)
The invention proposes a method for repositioning the casting system in a moulding and conveying system, the deviation between the position of the
bottom hole of a casting system and the position of the gate of a casting mould being determined and, after a pouring operation has been carried
out, the position at the casting system being altered in accordance with this deviation if the said deviation exceeds a tolerance value. The deviation
between the position of the casting system and that of the gate is determined during casting by a procedure in which a measuring zone (16) is
defined in such a way in a video image (12) used to determine the liquid metal level in the gate for the purpose of controlling the said level that, if
the casting system is correctly positioned above a gate, the ratio of the visible surface area (C) of the mould within the measuring zone to the visible
surface area (D) of the liquid metal within the measuring zone corresponds to a specifiable factor. Deviations in the area ratios from the specifiable
factor which are detected in renewed measurements are used as a measure of the deviation between the position of the casting system and the
position of the gate. <IMAGE>

Abstract (de)
Es wird ein Verfahren zur Nachpositionierung eines Gießsystems bei einem ballenpressenden Form- und Fördersystem vorgeschlagen, wobei
die Abweichung zwischen der Position des Bodenlochs eines Gießsystems und der Position des Gießtrichters einer Gußform ermittelt wird und
nach erfolgtem Abguß die Position des Gießsystems entsprechend dieser Abweichung verändert wird, wenn die Abweichung einen Toleranzwert
überschreitet. Die Abweichung zwischen Gießsystemposition und Gießtrichterposition wird während des Gießens bestimmt, indem in einem zur
Ermittlung der Flüssigmetallhöhe im Gießtrichter für eine Gießspiegelregelung dienenden Videobild (12) eine Meßzone (16) derart definiert wird,
daß bei einem korrekt über einem Gießtrichter positionierten Gießsystem das Flächenverhältnis zwischen der sichtbaren Formballenoberfläche
(C) innerhalb der Meßzone und der sichtbaren Flüssigmetalloberfläche (D) innerhalb der Meßzone einem vorgebbaren Faktor entspricht. Bei
erneuten Messungen festgestellte Abweichungen der Flächenverhältnisse vom vorgebbaren Faktor werden als Maß für die Abweichung zwischen
Gießsystemposition und Gießtrichterposition herangezogen. <IMAGE>
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